



အီးစီအိပ်ချ်အို အာရှ မှတ်တမ်းများ

အမှတ်စဉ် ၃၆

အောက်တိုဘာ ၂၀၁၈

မျိုးစေ့တစ်စေ့၏တန်ဖိုး

အရှေ့တောင်အာရှတွင် လူထုအခြေပြုအဆင့် မျိုးစေ့ဘဏ်များကွန်ယက်ကိုကြီးထွားလာရန်ပြုလုပ်ခြင်း

ပက်ထရစ် ထရေးလ် (အီးစီအိပ်ချ်အို အာရှမှ စိုက်ပျိုးရေးဆိုင်ရာ ဝန်ထမ်းအဖွဲ့ဝင်)

လူသားများအား စိုက်ပျိုးရေးဆိုင်ရာ ရင်းမြစ်များနှင့် ကျွမ်းကျင်မှုများပေးဆောင်ရန်အခွင့်အလမ်းကို ရှာဖွေ သည့် အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုအနေဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့သည် မျိုးစေ့များဘက်သို့ မကြာခဏပြန်လှည့်ရသည်ကို မိမိတို့ကိုယ်ကို တွေ့မြင်ရပါသည်။ ကျွန်ုပ်တို့သည် သဘာဝအလျောက်ဝတ်မှုန်ကူးသောမျိုးစေ့၊ ဒေသနှင့် ကိုက်ညီရန်ပြု ပြင်ထား၍ များစွာအသုံးမပြုသေးသည့် တန်ဖိုးရှိအပင်များအပေါ်တွင် အလင်းရောင်ဖြန့်ပေးခြင်းနှင့် ဆန်းသစ်သည့် တန်ဖိုးနည်းမျိုးစေ့များကိုသိုလှောင်သည့်နည်းပညာများကိုသုတေသနပြုခြင်းတို့၏တန်ဖိုးကိုသက်သေအဖြစ် အကြိမ်များစွာတွေ့ရှိခဲ့ရပါသည်။ ဤအစီအစဉ်များသည် ကမ္ဘာတစ်ဝှမ်းရှိ စားနပ်ရိက္ခာနှင့် စိုက်ပျိုးရေးစနစ်များတိုးတက်လာစေရေး အတွက် ကြိုးစားစွမ်းဆောင်မှုတွင် အီးစီအိပ်ချ်အို၏စွမ်းအားအုတ်မြစ်ချပေးသည့် အစီအစဉ်များဖြစ်ပါသည်။

အီးစီအိပ်ချ်အို သည် မျိုးစေ့ဘဏ်လုပ်ငန်းလည်ပတ်မှုသမိုင်းကိုတည်ဆောက်၍ ပထမဦးစွာ ဖလော်ရီဒါ နှင့် ယခုအခါ အာရှနှင့်အာဖရိကတွင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ အီးစီအိပ်ချ်အိုမှ လိုအပ်သောသူများ၏ လက်ထဲသို့မျိုးစေ့များ ရောက်ရှိစေရန်အတွက် မိမိတို့၏လုပ်ငန်းပမာဏကိုဆက်လက်တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ ၂၀၀၉ခုနှစ်တွင် အာရှဒေသတွင်း အကျိုးသက်ရောက်မှုစင်တာနှင့် မျိုးစေ့ဘဏ်ကိုတည်ထောင်ခြင်းဖြင့် အိမ်များတွင်အသုံးပြုနေသည့် နယ်ပယ်ဒေသတွင်းတန်ဖိုးရှိမျိုးစေ့များနှင့် ဒေသအလိုက်အရေးကြီးမှုအပေါ်တွင်မူတည်၍ ပြုလုပ်ပေးသည့် လက်ရှိအစီအစဉ်ဖြင့် ပထမခြေလှမ်းကိုစတင်ခဲ့ပါသည်။ ယနေ့အထိ အီးစီအိပ်ချ်အို၏ ပထမဦးဆုံးသော နယ်ပယ်ဒေသဆိုင်ရာ မျိုးစေ့ဘဏ်သည်လိုအပ်မှုကြီးမားလာသည့် ဒေသတွင်း-လိုက်ဖက်စေမည့် ပြုပြင်ထားသောမျိုးစေ့များ၊ ကျွန်ုပ်တို့၏ကွန်ယက်အတွင်းမှ သဘာဝအလျောက်ဝတ်မှုန်ကူးသည့်မျိုးစေ့များတို့ကို လိုအပ်သလောက်ပေးနိုင်၍ ၎င်း၏အောင်မြင်မှုသည် အသိပညာကြွယ်ဝကြောင်းခိုင်မာစေသောအထောက်အထားဖြစ်စေသည်။ ၂၀၁၇ခုနှစ် တွင် ရွေးချယ်ထားသည့်မတူညီသောမျိုးစိတ် ၁၇၅မျိုးမှ - နိုင်ငံ ၂၉နိုင်ငံအတွင်းရှိ အာရှမျိုး စေ့ဘဏ်နှင့်ဆက် နွယ်ဆောင်ရွက်နေသည့်ကွန်ယက်မိတ်ဘက်များ - အရှေ့တောင်အာရှတွင်စိုက်၍ ထုတ်လုပ်သည့်မျိုးစေ့များဖြင့် - စမ်းသပ်မျိုးစေ့အထုတ် ၄၆၀၀ထက်မကဖြန့်ဝေနိုင်ခဲ့ပါသည်။





ပုံ၁။ အီးစီအိပ်ချ်အို အာရှပင်မရုံးရှိသည့် ချင်းမိုင်မြောက်ပိုင်းမှ ငှာရီခန့်ဝေးသည့် မဲအိုင် အီးစီအိပ်ချ်အို အာရှမျိုးစေ့ဘဏ်။

စပ်လျဉ်း၍ တိကျသောရည်ရွယ်ချက်များထားရှိကာ တွေးတောဆင်ခြင်ဆောင်ရွက်ရန် တွန်းအားပေးနေပါသည်။ ဤမေးခွန်းများသည်အကျပ်အတည်းနှင့်ရင်ဆိုင်နေရသော ကျွန်ုပ်တို့၏ကွန်ယက်နယ်ပယ်များတွင် ကျွန်ုပ်တို့ မည်သို့ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်ပေးရမည့်နည်းလမ်းများကို စဉ်းစားရန်အတွက် တွန်းပို့လျက်ရှိသည်။

အီးစီအိပ်ချ်အို၏တုံ့ပြန်မှု

အထက်တွင်ဖော်ပြထားသည့် စိန်ခေါ်မှုများသည် အီးစီအိပ်ချ်အိုအား နှစ်ခု-ခွဲခြားသည့်ချဉ်းကပ်နည်းကိုအသုံးပြုရန် အခြေခံအားဖြင့်ပုံဖော်ပေး၍ (၁) ကျွန်ုပ်တို့၏နယ်ပယ်ဒေသ ဆိုင်ရာ မျိုးစေ့ဘဏ်ကိုတိုးချဲ့ခြင်း နှင့် (၂) လူထုအဆင့် မျိုး စေ့ဘဏ်များ (community level seed banks (CLSB's) ၏ ဒေသဆိုင်ရာကွန်ယက်များ ဖွဲ့စည်းပေးခြင်းတို့ပါဝင်သည်။ မျိုးစေ့ဘဏ်များ (community level seed banks (CLSB's) ၏ ဒေသဆိုင်ရာကွန်ယက်များဖွဲ့ စည်း ပေးခြင်းတို့ပါ ဝင်သည်။

ဤချဉ်းကပ်နည်းကိုမကြာခင်ကစတင်ခဲ့ပြီဖြစ်ပြီး မျိုးစေ့ဘဏ်အသစ်တစ်ခုကိုယခုအခါတွင်တိုးချဲ့

လျက်ရှိပါသည်။ မကြာမီကရရှိထား သော ချင်းမိုင်မြို့ပြင်ရှိမြေသည်(ရုံးချုပ်နှင့် ၂၅မိနစ်သာဝေးသည်) ကျွန်ုပ်တို့အား လက်ရှိလည်ပတ်နေသည့်မဲအိုင်မျိုးစေ့ဘဏ် (ရုံးချုပ်မှ ငှာရီကွာဝေးသည့်နေရာတွင်ရှိသည်) မှတိုးချဲ့ဆောင်ရွက် နိုင်ရန်အခွင့်အလမ်း နှင့် သင်တန်းနှင့် သုတေသနပြုလုပ်ရန်အတွက်အသုံးပြုရန် အသေးစား လယ်ယာ ရင်းမြစ် စင်တာ (Small Farm Resource Center (SFRC) တစ်ခုကို တည်ထောင်နိုင်သည့်အခွင့်အလမ်းပေးသည်။ အသစ်ဖြစ်၍ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်နေသည့် ဤအားထုတ်မှုသည် မျိုးစေ့ထုတ်လုပ်မှုကိုထင်ရှားစွာတိုးတက်စေ၍ ကျွန်ုပ်

ဤသို့သောအောင်မြင်မှုများကိုရရှိသော်လည်း အာရှတွင်ရှိသည့် များပြားလှသောပရိသတ်များ၏ လိုအပ်မှုများကို ဖြည့်စွက်ပေးရန်အတွက် လုံလောက်မှု မရှိပါ။ ထို့ကြောင့် ဆက်လက်ကြိုးထွားလာသော လိုအပ်မှုကို ဖြည့်ဆည်းနိုင်ရန် အတွက်ကျွန်ုပ်တို့၏ ကိုယ်တိုင်ရှာဖွေဖော်ထုတ်မှုများလိုအပ်နေပါသည်။ ဤအရာသည် ကြီးထွားလာသည့် စိန်ခေါ်မှု များဖြစ်သည့် မျိုးစေ့များကို နယ်ခြားစည်းဖြတ်၍ယူဆောင်ခြင်း၊ တင်းကျပ်သည့်မျိုးစေ့ဥပဒေများနှင့် မူလမျိုးစိတ်ဆိုင် ရာပစ္စည်းများပိုင်ဆိုင်မှုနှင့်ပတ်သက်သည့်အငြင်းပွားမှုများ စသည်တို့သည် ကျွန်ုပ်တို့အား အနာဂတ်မျိုးစေ့ ဘဏ်လုပ်ငန်းများနှင့်



ပုံ၂။ အီးစီအိပ်ချ်အို အာရှမျိုးစေ့ဘဏ်တွင်စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်သည့် ဒေသပြောင်းမျိုး။

တို့၏ နယ်ပယ်ဒေသ ဆိုင်ရာမျိုးစေ့ဘဏ်၏ယေဘုယျ ပမာဏသည်ကွန်ယက်အတွင်းလိုအပ်သောမျိုးစေ့များကို ပေးနိုင်ပါသည်။ မျိုးစေ့ ဘဏ်တစ်ခုကိုတိုးချဲ့ သည့်အဆောက်အဦးတစ်ခုအနေဖြင့်သာမက ဤနေရာသည် ထပ်ဆောင်းစိုက်ပျိုးရေးဆိုင်ရာသရုပ်ဖော်ခြင်း၊ အသစ်တီထွင်ခြင်းနှင့်ကျွန်ုပ်တို့မျှဝေမည့်လုပ်ငန်းများကိုစိစစ်အတည်ပြုရန်အတွက် ထင်ရှားစွာ အထောက်အကူဖြစ်စေမည်။



ပုံ၃။ ထိုင်းနိုင်ငံ ချင်းမိုင်မြို့ အပြင်ဘက် ၂၅မိနစ်သာဝေးသော အီးစီအိပ်ချ်အို အာရှအသေးစားလယ်ယာ ရင်းမြစ်စင်တာအသစ်။ မျိုးစေ့များပျိုးရန်ပျိုးခင်းထုတ်လုပ်မှုပြုလုပ်နေဆဲ။

မျိုးစေ့များအတွက် ကျယ်ဝန်းသည့် အအေး-သိုလှောင်ခန်းကိုတည်ဆောက်ပေးခြင်းဖြင့် မျိုးစေ့ထုတ်လုပ်ရန်အတွက် မြေနေရာဧကပမာဏကိုတိုးစေ၍ မြို့နှင့်ပို၍နီးစပ်စေသည်။ ဤနေရာသည် ကျွန်ုပ်တို့၏ ဒေသဆိုင်ရာကွန်ယက်ကို ဒေသနှင့်ကိုက်ညီရန်ပြုပြင်ထားသည့်မျိုးစေ့အမျိုးမျိုးရနိုင်သည့်နေရာအဖြစ် ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်သည်။

ဤမျိုးစေ့ဘဏ်ပမာဏကြီးလာသည်နှင့်အမျှ ကျွန်ုပ်တို့စိုက်ပျိုးနိုင်သည့် မျိုးစေ့တိုးပွားလာပြီးပိုမိုဖြန့်ဖြူးနိုင်မည်မှာ ဧကန်အမှန်ပင်ဖြစ်သည်။ ကျွန်ုပ်တို့သည် ဒေသတွင်းမျိုးစေ့များကိုရွှေ့သည့်အခါ ဖြစ်လာမည့်စိန်ခေါ်မှုနှင့် ပြည်တွင်း ရှိဒေသများတွင်ရွေးချယ်ရန်ထပ်ဆောင်းမျိုးစေ့များလိုအပ်မည်ကိုစဉ်းစားမိကြပါသည်။ ထို့ကြောင့် ဒေသဆိုင်ရာ ဖြန့်ဖြူးမှုပဟိုအဖြစ်ဆောင်ရွက်နေသဖြင့် ဤအသစ်သောအာရှမျိုးစေ့ဘဏ်သည် အရှေ့တောင်အာရှနှင့်အခြားသော လူထုအဆင့်မျိုးစေ့ဘဏ်များ (စီအယ်လ်အက်စ်အီ) ကိုစုစည်းထားသည့် ကွန်ယက်ကိုအထောက်အပံ့ပေးပါမည်။ ပရက်စ်ပတေးရီးယန် ဆာလောင်မွတ်သိပ်ခြင်း စီမံချက်၊ အရှေ့တောင်အာရှ၏ အဂရီအီကိုလော်ဂျီ လန်းနင်း အလိုင်ယန်း (Agroecology Learning Alliance of SE Asia ALiSEA)၊ စတီးဝပ်ရှစ် ဖေါင်ဒေးရှင်း နှင့် တစ်ဦးချင်းအလှူရှင်များတို့၏ရက်ရောစွာပံ့ပိုးမှုကြောင့်ဤကွန်ယက်သည် စတင်ကြီးထွား ကျယ်ပြန့်လာပြီဖြစ်ပါသည်။ တကြိမ်လျှင် မျိုးစေ့ဘဏ်တစ်ခုဖြင့်စတင်နေပါသည်။

အီးစီအိပ်ချ်အို အာရှသည် ညွှန်ကြားသည့်သင်တန်းတစ်ခုတွင်ဝန်ဆောင်မှုပေးနေ၍ စွမ်းရည်မြှင့်တင်ရေးတာဝန် နှင့် မျိုးစေ့ဘဏ်ဝန်ထမ်းများ၏ကြိုးပမ်းမှုများကိုအဆင့်သတ်မှတ်တွဲဖက်ကာ (စီအယ်လ်အက်စ်အီ) အင်အား ပိုမိုမြင့်လာရန်ပြုလုပ်မည်။ ထိုသို့အောင်မြင်စွာပြုလုပ်ခြင်းဖြင့် အောက်ပါတို့၌အကျိုးသက်ရောက်မှုရှိမည်။ (၁) ကျွန်ုပ်တို့၏မျိုးစေ့များကို ရနိုင်သည့်အခါ နယ်ပယ်ဒေသတွင်းရှိ မျိုးစေ့များကို ကာကွယ်တားဆီးနိုင်မည်။ (၂) ကွန်ယက်အတွင်း အကျိုး ဖြစ်စေမည့်မျိုးစေ့များကို ပို၍မျှဝေနိုင်မည်။ (၃) ဒေသတွင်းသို့မဟုတ် မျိုးစေ့ ဘဏ် တစ်ခုတွင် မျိုးစိတ်

များပျက်စီးသည့် ကပ်ဆိုက်ရောက်ပါက ကာကွယ်ပေးနိုင်မည်။ (၄) ဒေသတွင်း သို့မဟုတ် နယ်ပယ်ဒေသ ဝန်းကျင်အတွင်း ကောက်ပဲ သီးနှံဖိတ်ပြောင်းလဲမှုကိုနှေးကွေးစေမည်။

မြန်မာနိုင်ငံမှအပြင်သို့ကွန်ယက်တစ်ခုတိုးလာခြင်း

ဖွံ့ဖြိုးမှုနှင့် ဆန်းပြားသောနယ်ပယ်ဒေသတစ်ခုတွင် လွယ်ကူ၍ဆီလျော်မှုရှိသောမျိုးစေ့ဘဏ်တစ်ခုသည် အခြေအနေနှင့် ၎င်း၏လည်ပတ်လိုသည့်ဆန္ဒအပေါ်တွင်မူတည်ပြီးအလွန်ခြားနားပါသည်။ အီးစီအိပ်ချ်အို၏ကမ္ဘာ့ လုံးဆိုင်ရာလယ် ယာစိုက်ပျိုးရေးတွင် ကျွန်ုပ်တို့သည်မျိုးစေ့ဘဏ်တစ်ခုကို ထူးခြားသော လူတစ်ကိုယ်စာဝင်ပေါက်ရှိသော အအေး ပေး -သို့လှောင်ခန်းယူနစ် ဖြင့်စီမံဆောင်ရွက်သည်။ ၎င်းသည် အပူချိန်နှင့်စိုထိုင်းမှုကိုတိကျစွာထိန်းချုပ် နိုင်၍ တစ်ချိန်တည်းတွင် မျိုးစေ့များကို နှစ်ပေါင်းများစွာသိုလှောင်ရန်အတွက်သင့်လျော်သည်။ ထိုင်းနိုင်ငံရှိ ကျွန်ုပ်တို့၏နယ်ပယ် ဒေသဆိုင်ရာ မျိုးစေ့ဘဏ်တွင် ရှုပ်ထွေးမှုပိုနည်းသောမျိုးစေ့သိုလှောင်ခန်းဖြင့်လုပ် ဆောင်သည်။ ၎င်းမှာ အခန်းငယ်များ ခွဲကာ အအေးပေးသည့် စနစ် - “ ခူး-ဘော့” ကရိယာနှင့် စပရေး - ဖွန်းထည့်ထားသော အခန်းစနစ်ဖြစ်သည်။ ကျွန်ုပ်တို့ ကွန်ယက်အတွင်းရှိ မိတ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများမှ ပုံစံတူပြုလုပ်နိုင်၍ အကုန်အကျခံနိုင်သည့် ဒီဇိုင်းပုံစံဖြင့်ပြုလုပ်ထား ခြင်းဖြစ်သည်။ သို့သော်လည်း ငွေကြေးမတတ်နိုင်သူများနှင့် သင့်လျော်သောနည်းပညာများနည်းပါးသည့်ဒေသများ၊ အားထားလောက်သည့် လျှပ်စစ်မရှိသည့်နေရာများအတွက် ကျွန်ုပ်တို့သည် နယ်ပယ်ဒေသတွင်းရှိ ဆီလျော်မှုရှိသည့် မျိုးစေ့ဘဏ် များထပ်ဆောင်းရှာဖွေ၊ စစ်ဆေး၍ စမ်းသပ်မှုများပြု လုပ်ရသည်။ ဤသို့ပြုလုပ်ရာတွင် အပူချိန်တည်ငြိမ်မှု ရှိရန်အတွက် မြေ-အိတ် တည်ဆောက်စနစ်များနှင့် ရွံစေးရေစလားမြုပ်ခြင်း၊ တွန်းအားရှိသည့် လေဟာနယ်ကို ပတ်သည့်နည်းပညာများနှင့် မျိုးစေ့များကို ခြောက်သွေ့စေရန် ဒေသတွင်ရရှိနိုင်သည့်အခြောက်ခံပစ္စည်း စသည်တို့ပါ ဝင်သည်။

လက်ရှိအချိန်အထိ အခြေခံကျသည့်မျိုးစေ့ဘဏ်များအလုပ်လုပ်နိုင်မည့် လမ်းကြောင်းကိုဖွဲ့နိုင်သည့် နယ်ပယ်တစ်ကြောတွင် ဒုတိယနှင့်တတိယရွေးချယ်မှုတို့ကိုပေါင်းစပ်အသုံးပြုလျက်ရှိသည်။ မြန်မာနိုင်ငံရှိ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးတွင် မြန်မာနိုင်ငံနှစ်ခြင်းအသင်းချုပ်နှင့် တွဲဖက်၍ မျိုးစေ့ဘဏ်ကွန်ယက်ပကာမ အဆင့်များစတင်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ ၂၀၁၇ ခုနှစ်မှစ၍ အလားအလာကောင်းသည့် များစွာသောမျိုးစေ့ဘဏ်မန်နေဂျာများကို ထိုင်းနိုင်ငံရှိ အီးစီ အိပ်ချ်အိုအာရှမျိုးစေ့ဘဏ်တွင်ထားရှိ၍ လူထုအဆင့်မျိုးစေ့ဘဏ် တည်ထောင်ခြင်း၊ လုပ်ငန်းလည်ပတ်ခြင်း၊ ထောက်ပံ့ခြင်း၊ နှင့်ထိန်းသိမ်းခြင်းတို့ကို လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးသည်။ သက်ဆိုင်ရာဒေသအသီးသီးသို့ပြန်သည့် အခါတွင် ကွန်ယက်၏ ပထမဦးဆုံးသောမျိုးစေ့ဘဏ်ကိုတည်ထောင်သည်။ ထိုသို့ပြုလုပ်ရာတွင် အီးစီအိပ်ချ်အို မှကမ်းလှမ်းသည့်ဆန်းသစ်သောသီးခြားတွဲဘက်မှုများကိုအခြေအနေအရ ထူးခြား သည့်ဆီလျော်မှုရှိသောအစီအစဉ်များဖြင့်ပြုလုပ်သည်။



ပုံ ၄။ စောမူးဖလား(ခါးဟဲလူ စိုက်ကွင်းမှ မျိုးစေ့ဘဏ်မှဝန်ထမ်း) မှ မြေအိတ်ဖြင့်မကြာမီကဆောက်လုပ်ထားသည့် မျိုးစေ့သိုလှောင်ခန်းကိုပြသနေပုံ။



ပုံ ၅။ ခါးဟဲလူ စိုက်ကွင်းရှိမျိုးစေ့ထုတ်လုပ်သည့်စိုက်ကွက်များ။



ပုံ ၆။ နော်ဒေါရစ် (ခါးဟဲလူ စိုက်ကွင်းမှမျိုးစေ့ဘဏ်ဝန်ထမ်း) အသစ်ဆောက်ထားသည့် ဆိုလာ မျိုးစေ့အခြောက်လှမ်းစင်ဘေးတွင်မတ်တတ်ရပ်နေပုံ။

လူထုအခြေပြု မျိုးစေ့ဘဏ်အတွင်းကြည့်ရှုခြင်း

ထိုင်းနိုင်ငံတွင် ကျွန်ုပ်တို့၏မျိုးစေ့ဘဏ်များပြီးဆုံးမှုနှင့် အထွက်များကို နှစ်လတာကြည့်ရှုပြီးနောက် မြန်မာနိုင်ငံ၊ ပုသိမ်မြောင်းမြ အဖွဲ့မှ ဒေသခံမန်နေဂျာများဖြစ်ကြသည့် စောမူးဖလားနှင့် နော်ဒေါရစ်တို့သည် ခါးဟဲလူ စိုက်ကွင်းရင်းမြစ်ဌာနသို့ပြန်လာခဲ့သည်။ ထိုနေရာသည် သူတို့အလုပ်လုပ်ခဲ့သည့်နေရာဖြစ်၍ လူထုအဆင့်မျိုး စေ့ဘဏ်ကိုမိမိ

တို့ ဘာသာထူထောင်ထားသည့်နေရာဖြစ်သည်။ ဤမျိုးစေ့ဘက်သည် ပတ်ဝန်းကျင်ရှိလူထုတစ်ရပ် လုံးအားအရည်အသွေးရှိသောမျိုးစေ့များကိုပေးနိုင်ရန်ရည်ရွယ်ပါသည်။

ထိုင်းနိုင်ငံရှိသင်တန်းတွင်မျိုးစေ့ဘက်ဝန်ထမ်းများထံမှရခဲ့သည့်နည်းပညာများကိုပြန်လည်းအသုံးပြု၍ မျိုးစေ့ဘက် “အအေးခန်း”ကို မြေ-အိတ် တည်ဆောက်ခြင်းနည်းဖြင့်တည်ဆောက်ခဲ့ရာတွင် နိမ့်၍တည်ငြိမ်မှုရှိသည့်အပူချိန်ကို အသုံးပြုခဲ့သည်။ မြင့်ထားသည့်ထုတ်လုပ်မှုစိုက်ကွက်များတွင် မျိုးစေ့များကိုပျိုးရန်နှင့်မျိုးစေ့ဘက်များသို့ပေးပို့ရန် စိုက်ပျိုးမှုများပြုလုပ်သည်။ ကွဲပြားသောမျိုးစိတ်အမျိုးမျိုးကိုစိုက်ပျိုးရာတွင် ဒေသခံမိတ်ဘက်လယ်သမားများအား အသုံးပြုရန် အစီအစဉ်များဆွဲလျက်ရှိသည်။ ဤစိုက်ကွင်းသည် ဇန္နဝါရီလတွင် အီးစီအိပ်ချ်အို အာရမ္မာ မျိုးစေ့စုဆောင်းခြင်းအလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲပြုလုပ်သည့်နေရာဖြစ်၍ ဒါဇင်များစွာသောဒေသခံလယ်သမားများနှင့်ပြည်တွင်းဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်သားများတို့အား လုပ်ငန်းခွင်အတွင်း လေ့ကျင့်သင်ယူစေခြင်းနှင့် မျိုးစေ့များသန့်စင်သည့်နည်းစနစ်များ၊ သိုလှောင်သည့်နည်းပညာများနှင့်မျိုးစေ့ဆိုင်ရာဇီဝဗေဒတို့ကို သင်ယူရရှိခဲ့သည်။ နောက်ထပ်ခြောက်လမျှသာကြာပြီးနောက်ခါးဟဲလူ သို့နောက်ဆက်တွဲကြည့်ရှုစစ်ဆေးမှုအတွက်ပြန်လာသည့်အချိန်တွင် ဤမျိုးစေ့ဘက်၏တိုးတက်မှုရလဒ် ကြောင့် များစွာအံ့ဩကြသည်။ ကောင်းသောမိတ်ဘက်နှင့် အလုပ်လုပ်ရသည့် အင်အားကိုပြန်လည်သတိရလာကြသည်။ အကျိုးရလဒ်ကိုသတိပြုမိသော စိုက်ကွင်းများတွင်အလုပ်လုပ်သည့် အလုပ်သမားများ၊ လူထုတစ်ခုအတွင်း၊ ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်မှုတို့သည် ကွန်ယက်လုပ်ငန်းများတွင် ကျွန်ုပ်တို့လုပ်ငန်း သင်ကြားပေးရန်ရာဖွေသည့်လူအမျိုးအစားများဖြစ်သည်။

ခါးဟဲလူမျိုးစေ့ဘက်မှဝန်ထမ်းများသည်သုတေသနနှင့်ပတ်သက်၍လည်းဆောင်ရွက်ကြပြီးကျွန်ုပ်တို့တိုးချဲ့ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့်ကျင့်စဉ်အချို့တို့ကိုအတည်ပြုစစ်ဆေးရန်နှင့် ကွင်းဆင်းစမ်းသပ်မှုပြုရန် အီးစီအိပ်ချ်အို ကိုကူညီလျက်ရှိသည်။ မြေအိတ်မျိုးစေ့ဘက်များ၊မြုပ်ထားသောမြေတိုင်ကီများနှင့် တောင်စောင်းမျိုးစေ့ကျင်းများ တို့၏သိုလှောင်မှုအခြေအနေများစစ်ဆေးအကဲဖြတ်ရန် ဒေသဆိုင်ရာအသေးစားလက်တွေ့စမ်းသပ်မှုတစ်ခုပြု လုပ်လျက်ရှိသည်။ အားလုံးတို့သည် ချိတ်ပိတ်ထားခြင်းမရှိသည့်မျိုးစေ့များနှင့် လေအလုံပတ်ထားသည့်မျိုးစေ့များ ကို ပြုပြင်စီမံထားသည့် စက်ဘီးဘမ်ဘာလေစုပ်စက်ဖြင့်ချိတ်ပိတ်ခြင်းကိုအသုံးပြုနိုင်ယှဉ်ထားသောမျိုးစေ့များဖြစ်သည်။ ဤ “စုပေါင်းရောနှောထားခြင်းမရှိသည့် သုတေသနသည်” ကျွန်ုပ်တို့၏ကွန်ယက်သို့ ခေတ်မှီ၍ ရွေးချယ်နိုင်မှုများကိုပေးနိုင်သည့် အီးစီအိပ်ချ်အို၏ တတ်စွမ်းမှုတွင် အလွန်အရေးပါသည့် အစိတ်အပိုင်းဖြစ်သည်။



ရှေ့သို့ဆက်လှမ်းခြင်း

ခါးဟဲလူမျိုးစေ့ဘက်သည် လူထုအဆင့်မျိုးစေ့ဘက်များကို ပေါင်းစပ်ထားသည့်ကွန်ယက်နမူနာတစ်ခုဖြစ်၍ မြန်မာ၊ ကမ္ဘောဒီး ယားနှင့် ဖိလိပိုင်နိုင်ငံရှိများစွာသော ဆိုက်များမှပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိ သည်။ နယ်ပယ်ဒေသ တဝှမ်း လုံးတွင်ရှိနေပြီးဖြစ်၍ ကျွန်ုပ်တို့အနေဖြင့် တည်ထောင်မှု၊ ဆက်သွယ်မှုများတို့တွင်အကူအညီပေးရန်မျှော် လင့်လျက် ရှိပြီး နောက် ထပ်မြောက်များစွာတို့၏ စွမ်းရည်ကိုတည်ဆောက်ရာတွင် ကူညီရန်ဖြစ်သည်။

ပုံ ၇။ မြန်မာနိုင်ငံ၊ ရန်ကုန်မြို့ပြင်ရှိ ရည်ရှည်တည်တံ့သော စိုက်ပျိုးရေး သင်တန်း စင်တာ တွင်ရှိသည့် လူထုအဆင့် မျိုးစေ့ဘက်အသစ်။



ပုံ ၈။ ဘွန်းဆောင် (အီးစီအိပ်ချ်အို အာရှဝန်ထမ်း အဖွဲ့ဝင်)မှ ရည်ရှည်တည်တံ့သော စိုက်ပျိုးရေးသင်တန်း စင်တာ တွင်ရှိသည့် မြေစေးဘလောက်တုံးများဖြင့်

ကျွန်ုပ်တို့သည် နယ်ပယ်ဒေသရှိအသစ်သောမျိုးစေ့ဘဏ်နှင့် အသေးစားလယ်ယာရင်းမြစ်စင်တာကိုအသုံးပြု၍ မိတ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများကို သင်တန်းပေးခြင်း၊ ဆန်းသစ်သောရွေးချယ်မှုများကို လက်တွေ့သရုပ်ဖော်ပြသခြင်း နှင့် ကုန်ကျစရိတ်သက်သာသည့် အသစ်သောနည်းပညာများစမ်းသပ်ခြင်းတို့ကိုပြုလုပ်ခြင်းဖြင့် လွန်ခဲ့သောတစ်နှစ် တွင်ရှိခဲ့သောစိတ်ကူးထက်သာလွန်၍ချဲ့ထွင်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။ မိတ်ဘက်များဖြင့်ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်၍ ပိုမိုထိ ရောက်သည့်နည်းလမ်းများဖြင့် လုပ်ပိုင်ခွင့်တိုးတက်စေခြင်းသည် ကျွန်ုပ်တို့ရှာဖွေနေသောအရာဖြစ်သည်။ ထိုသို့ပြု လုပ်ပေးခြင်းဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့၏ကျေးလက်ရှိမိတ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများ၏လူနေမှုဘဝ၊ ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာနှင့် ဝိညာဉ်ရေး ဆိုင်ရာတို့အပေါ် ထာဝရအကျိုးသက်ရောက်မှုရှိမည်ကိုကျွန်ုပ်တို့သိပါသည်။ အသစ်သောလိုအပ်သည့် ပစ္စည်းအ ဆောက်အဦးများကိုတည်ထောင်ရာတွင် ထိုမျှလောက်တိုးတက်မှုရှိသော်လည်း နောက်ထပ်လုပ်စရာများစွာရှိနေပါ သေးသည်! ကျွန်ုပ်တို့သည် အသစ်သော ခြေလှမ်းတစ်ခုစီအတွက်ဆုတောင်း၍ သင်တို့သည်လည်းထိုနည်းတူ ပြု လုပ်ကြမည်ဟုမျှော်လင့်ပါသည်။ အီးစီအိပ်ချ်အို အာရှ၏ အသေးစားလယ်ယာရင်းမြစ်စင်တာနှင့် မျိုးစေ့ဘဏ်တို့ သည် များစွာအကျိုးသက်ရောက်မှု ပေးနိုင်စွမ်းရှိသည့်နေရာတစ်ခုဖြစ်နိုင်ရန်အတွက် ကျွန်ုပ်တို့၏ကျောထောက် နောက်ခံနှင့် ကျွန်ုပ်တို့ နှင့်အတူယှဉ်လျက်လျှောက်လှမ်းကာ ပါဝင်ကြရန်တောင်းဆိုပါသည်။